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Innledning 
 

Alle kommuner og fylkeskommuner skal opprette ungdomsråd. 

Ungdomsrådet er et rådgivende medvirkningsorgan i kommuner og fylkeskommuner. Hver 

kommune og hver fylkeskommune skal opprette et ungdomsråd eller annet 

medvirkningsorgan for ungdom, dette kravet følger av kommuneloven § 5-12. 

Alle saker som gjelder ungdom skal forelegges ungdomsrådet. Rådet kan også ta opp saker 

på eget initiativ. Formålet med ungdomsrådet er å bidra til å sikre en bred, åpen og 

tilgjengelig medvirkning i saker som gjelder ungdom. 

Årsmeldingen for ungdomsrådet var oppe som sak og gjennomgått 06.12.2021.  

Reglement for Hustadvika Ungdomsråd 
VALG OG SAMMENSETNING 

a) Ungdomsrådet skal ha 9 medlemmer, 4 varamedlemmer, 1 fra kommunestyret som observatør og 
1 fra administrasjonen som sekretær (ikke stemmerett). 

b) Rådet skal være representert av begge kjønn og ha en viss aldersspredning, slik at rådet blir mest 
mulig representativt for ungdommene i kommunen. 

c) Elevrådslederne har møterett, men ikke stemmerett i ungdomsrådet. Elevrådslederne skal ha 
innkalling og referat fra møtene. 

d) Ungdommer bosatt i Hustadvika kommune i alderen 13-20 år kan stemme ved valg. 

e) Ungdommer bosatt i Hustadvika kommune i alderen 13-18 år kan stille til valg. 



f) Elever fra både ungdomsskoler og fra videregående skole skal være representert i ungdomsrådet. 
Dersom dette ikke er innfridd etter vanlig stemmetelling skal det foretas alderskvotering, slik at 
ungdomsrådet har minimum en representant fra ungdomsskole/videregåendeskole. 

g) Det skal være minimum to representanter av hvert kjønn i ungdomsrådet. Dersom dette ikke 
innfris etter vanlig stemmetelling, skal det foretas kjønnskvotering. 

h) Representantene blir valgt i september. Alle blir innvalgt for to år. Halve ungdomsrådet er på valg 
hvert år. 

i) Ungdomsrådet konstituerer seg selv. Leder og nestleder blir valgt mellom 
ungdomsrepresentantene hvert år. 

j) Det sittende ungdomsrådet har ansvar for å gjennomføre valg sammen med sekretær fra 
kommunen. Ungdomsrådet har ansvar for å informere om oppgaver, muligheter og forpliktelser som 
ligger i det å være medlem i ungdomsrådet, samt muligheten til å stille til valg. Informasjonen skal gis 
ved ungdomsskoler, Fræna videregående skole og på ungdomsrådets egen digitale forum. 
Ungdomsrådet skal også innhente navn på kandidater som stiller til valg og sende denne til 
sekretæren. 

k) Medlemmer av ungdomsrådet som ikke er på valg skal være med å ta imot og telle stemmer 
valgdagen. 

FORMÅL 

a) Være et talerør for ungdommen i Hustadvika kommune. 

b) Høringsorgan i kommunale saker som vedkommer ungdom. 

c) Bidra til gode oppvekstsvilkår for ungdommen. 

d) Påvirke i saker som vedkommer ungdom. 

e) Øke engasjement i ungdomsgruppa. 

MØTE 

Leder i samråd med nestleder og sekretær bestemmer møte ut ifra en vurdering av behov. 
Sekretæren fra kommunen har ansvar for innkalling. Rådet kan gjøre vedtak, når minst to tredeler av 
representantene (6 stk.) er tilstede. Sekretær fører protokoll/møtebok. Sekretær har ansvar for at 
protokoll/møtebok blir sendt ut til medlemmer/varamedlemmer, og andre aktuelle parter. 

Det må søkes om permisjon fra vervet, om en ikke kan være med. Om en ikke kan stille, må en ha en 
gyldig grunn for dette. Ved fravær må dette meldes fra om i god tid til sekretær. 

ARBEIDSOMRÅDE 

a) Ungdomsrådet skal få tilsendt alle saker som gjelder barn og unge, oppvekstsvilkår og andre saker 
av interesse. Dette skal utføres av sekretæren for rådet. 

b) Sekretæren utpekes av kommunedirektøren. 

c) Ungdomsrådet kan på eget initiativ ta opp saker. 

d) Ungdomsrådet har talerett i kommunestyret og utvalg 



ÅRSMELDING 

Ungdomsrådet utarbeider hvert år en melding om virksomheten sin til kommunestyret innen 01.02. 
Meldingen blir distribuert fra kommuneadministrasjonen til aktuelle organ. 
 

Sammensetning av Ungdomsrådet  
 

Rådet har 9 medlemmer.  

 

Rådet er valgt etter skolevalg rundt på skolene, hvor det var førende at alle skolene skulle bli 

representert. Grunnet sammenslåingen ble valget ikke i september som delegeringsreglemantet 

tilsier, og konstituerende møte ble holdt 6. februar. Første møte valgte represtantene selv leder og 

nestleder.  

Følgende representanter ble valgt til å sitte i Ungdomsrådet 2020.  

Representant Navn Skolekrets representert Nåværende skole og klassetrinn 

Leder Marcus Aas Aure   Molde 
videregående 

Molde 
Videregående, 2 klassing.  

Nest leder Noa Vestad Aarø Fræna Ungdomsskole Hustadvika Videregående, 2 året.  

Fast medlem Lea Sunde Gaikonen Bud barne og ungdomsskole Bud barne og ungdomsskole, 9 klasse 

Fast medlem Jørgen Vatne Hustad barne og ungdomsskole Hustad barne og ungdomsskole, 9 klasse 

Fast medlem Didrik Storvik                                                        Eide Ungdomsskole Hustadvika Videregående, 2 året.  

Fast medlem Emma Brun-Høivik. Eide Ungdomsskole Eide Ungdomsskole, 9 klasse 

Fast medlem Guro Flatmo       Fræna Ungdomsskole Fræna Ungdomsskole, 10 klasse 

Fast medlem Nelly Bjerkeseth 
Gjendem 

Julsundet Ungdomsskole Julsundet Ungdomsskole, 10 klasse.  

Fast medlem Hanne Sofie Rødal Hustadvika videregående  Hustadvika videregående, 1 året.  

Politisk 
representant 

Malin Kleppen Politisk representant Hustadvika kommunestyret 

 

Det vil bli holdt nytt valg høsten 2021. Da har ungdommen sittet i rådet 1 ½ år, de skal opprinnelig 

sitte i to år. Men for å få til å følge reglementet, må valget skje denne høsten 2021. Da må det gjøres 

en vurdering hvem som skal på valg. Faktorer som vil påvirke hvem som skal på gjenvalg vil være: 

• De som ikke blir gjenvalgt, er de mest sannsynlig bosatt i kommunen om to år som 

reglementet krever? 

• Er alle ungdomsskolene representert? 

• Hvem vil fortsette i rådet i ytterligere to år.  

 

Møter og saker i 2020 
 

Rådet har hatt 6 møter i 2020  

Det er mulig å klikke på møtedatoene under for å se sakspapirene.  

Grunnet korona ble de to møtene etter konstitueringsmøtet holdt på teams.  

(Første møte er ikke utlagt referat, da det var ingen saker, og bare konstituering av rådet.) 

 

02.02.2021 Link til innkalling og møteprotokoll 12 

https://prod01.elementscloud.no/publikum/921133642/DmbMeeting/187


27.04.2021 Link til innkalling og møteprotokoll 4 

08.06.2021 Link til innkalling og møteprotokoll 6 

19.10.2021 Link til innkalling og møteprotokoll 7 

22.11.2021 Link til innkalling og møteprotokoll 7 

06.12.2021 Link til innkalling og møteprotokoll 5 

 

Saker som har vært oppe til behandling i 2020:  

 

Saker til behandling:  

• Rådet har hatt 41 politiske saker oppe til behandling. Derunder: 

o gitt 5 høringer.  

o hatt minst 6 orienteringer.  

o og mange eventuelt saker 

Politiske saker:  

• Avklaring av forventninger til et rådsmedlem 

• Justering reglementer for ungdomsrådet 

• Ungdomsrådets medvirkning i øvrig politisk/administrativt arbeid 

• Valg høsten 2021 

• Konstituering av nytt styre 

• Politikeropplæring 

• UKM i Hustadvika kommune 

• Tilstandsrapport barneverntjenesten 2020 

• Tilstandsrapport grunnskole, voksenopplæring og kulturskole 2020 

• Bruk av læremidler i Hustadvikaskolen 

• Ungdomsskolestruktur i Hustadvika 

• Opprettelse/aktivitet på sosiale medier 

• Årshjul og mål for 2022 

• Årsmelding for 2021 

 

Eventuelt saker: 

• PS 5.2021, flyktningesaken.  

Høringer de har uttalt seg på:  

• Høring og brukermedvirkning Oppvekstplan og ungdata 2021 

• Høring om masterplan og reiseliv 

• Høring bussruter i Hustadvika 

• Høring om budsjett og økonomiplan 2022-2025 

• Høring om detaljregulering for Malmedalen Bilsportanlegg 

https://prod01.elementscloud.no/publikum/921133642/DmbBoard/22/2021/4
https://prod01.elementscloud.no/publikum/921133642/DmbMeeting/203
https://prod01.elementscloud.no/publikum/921133642/DmbMeeting/214
https://prod01.elementscloud.no/publikum/921133642/DmbMeeting/238
https://prod01.elementscloud.no/publikum/921133642/DmbMeeting/242


Orienteringer de har hatt i ungdomsrådet:  

• Introduksjon kommunedirektør Per Sverre Ersvik  

• Introduksjon ved kommuneplanleggeren Linn Eidem 

• Introduksjon til politisk arbeid ved politisk møtesekretær og Malin Kleppen 

• Digitalt besøk av stortingspresident Tone Wilhelmsen Trøen 

• Orientering og gjennomgang av kommunens budsjett ved Ole Rødal 

• Orientering vedrørende Helse- og velferdsplanen 

 

Annet arbeid:  

• Workshop med kommuneplanlegger Linn Eidem og reguleringsplanlegger Irene Dyrnes 

Rokstad 

• Ungdomsrådet sendte to representanter til Møre og Romsdal fylkesting for ungdommer.  

• Marcus Aare deltok kommunestyret 16 desember 2021, og brukte ungdomsrådets talerett.  

• Det er ungdommer representert og deltatt i planarbeid både for oppvekst og helse, og i tilegg 

vært en del av kulturforums møter.  

 
 

Vurdering av Ungdomsrådet – Ord fra rådets leder 
Ungdomsrådet har i løpet av 2021 hatt 6 møter. Arbeidet har stort sett bestått av å få ungdommens 

stemme inn i kommunale prosesser og planer. Vi opplever at det er engasjement og tilrettelegging 

fra kommunens side for at ungdom skal ha mulighet til å delta i det kommunale arbeidet, dermed har 

ungdomsrådet kunnet kommet med mange innspill til det videre arbeidet i kommunen. 

Ungdomsrådet har blant annet en fast representant i arbeidsgruppen som skal lage helse- og 

velferdsplanen. Dette er med på å sikre god medvirkning fra kommunens ungdom!  

I årsmelding for 2020 skrev vi at målene for 2021 var å jobbe for bedre kollektivtransport, gode 

kulturtilbud og markedsføre ungdomsrådet og vårt arbeid i større grad. Ungdomsrådet har i 2021 

jobbet aktivt for flere bussruter ut til ytre strøk i kommunen og mellom Elnesvågen og Eide. I tillegg 

vil ungdomsrådet involvere seg mer i UKM i Hustadvika, som en del av å ha forsikre seg at gode 

kulturtilbud består. Ungdomsrådet er ellers glad for at det skal bygges en ny kulturskole som vil 

ytterligere styrke kulturtilbudet. Vi skal arbeide mer med markedsføring i 2022. 

Videre håper vi at 2022 bringer en mer normal hverdag der vi kan få til mye bra! Jeg som leder vil 

ellers påpeke at ungdomsrådet vil gjerne komme med innspill og medvirke i en enda større grad enn 

tidligere. Ta gjerne kontakt med oss! 

Med venlig hilsen 
e 
Marcus Aas Aure | Leder 

 

Vurdering av Ungdomsrådet – Ord fra rådets sekretær 
Hustadvika Ungdomsråd er bestående av en svært engasjert gjeng. Som rådets sekretær har en mye 

forbedringspotensialet for å tilrettelegge og gjøre rådets arbeid enda bedre. For det er klart at rådet 

bestående av ungdommer krever mye tilrettelegging for best mulig involvering og politiske 

prosesser.  



Mange saker fra administrasjonen er skrevet tilpasset for voksne, som krever en del arbeid og lengre 

møter for å gjennomgå saker. Dermed går mye av tiden til ungdomsrådet å gå gjennom saker. Her er 

det et ønske å bli bedre. Enten med mer tilrettelagte tekster, eller at saksbehandlere i større grad bør 

komme og legge frem saken direkte til rådet. De aller fleste av administrasjonen/saksbehandlere er 

flinke å bruke ungdomsrådet, men en ser fremdeles en del saker som ikke blir meldt til 

ungdomsrådet hvor de er en naturlig høringsinstans.  

Ungdomsrådet har mange ønsker/tanker som mulig koster penger, men per dags dato er det ingen 

midler øremerket ungdomsrådet. De har også ønske om å komme seg rundt i kommunen som mange 

andre utvalg gjør, spesielt skolene. Men siden samtlige ikke har sertifikat, har ikke rådet samme 

mulighet som de andre utvalgene/rådene. Mange andre kommuner, hvorav både gamle Eide og 

Fræna hadde ungdomsrådet egne midler, hvor de kunne disponere. Ikke bare øremerkede midler til 

egne virksomhet, men også midler de kunne som formannskapet/ordfører bruke for å støtte tiltak de 

ønsket å støtte.  

Et annet element som er krevende vært for rådet, er å finne gode møtetidspunkt. Hovedgrunnen er 

som nevnt at ingen har sertifikat, og dermed er avhengig av buss. Og det er utfordrende for et råd 

bestående av ungdommer fra hele kommunen, i tillegg som også går skole på Julsundet og Molde å 

finne tid som korresponderer med buss. Dette begrenser ofte møtene, for å unngå at ungdommen 

skal miste for mye skoletid, og det er ikke alltid en rekker like godt gjennom sakslisten.  

Evaluering av 2021s planer og fokusområde.  
 

• Samferdsel, bedre kollektivtrafikk 

Hustadvika ungdomsråd var en viktig høringsinstans når fylket la opp nye kollektivruter. Hvorav det 

viktigste oppnåelsen var bedre kontakt mellom Elnesvågen og Eide. Det ble gjennomført, med 

knutepunkt på Sylte, sånn at bussene som gikk fra Eide korresponderte mye bedre med bussene fra 

Elensvågen. I tillegg ba ungdomsrådet om at bussen fra Molde måtte korrespondere bedre med 

skolen, for mange elever rakk akkurat ikke bussen hjem. Dette hørte fylket på, og endret tiden litt, 

slik at flere rakk skolebussen.  

Ungdomsrådet er fornøyd med forbedringen, og føler de har blitt hørt.  

 
• Kultur, jobbe for kulturhus og kulturtilbud. 

Ungdomsrådet er fornøyde med at det blir ny kulturskole i Elnesvågen. Ungdomsrådet fremhever 

også at de er glade for alle idrettstilbudene som finnes i kommunen, spesielt med tanke på 

kommunens størrelse.  

 

• Jobbe for å markedsførere Ungdomsrådet og deres arbeid bedre.  

På dette området har ikke ungdomsrådet oppnåd helt hva de ønsker, men har i 2021 valgt en sosiale 

medier ansvarlig, og lagt en grundig plan med mål, retningslinjer og mer hvordan de skal 

markedsføre seg i 2022.  

 



Planer for videre arbeid og fokusområder i rådet 

Fokusområder 
• Jobbe for å markedsførere Ungdomsrådet og deres arbeid bedre.  

• Etablere bedre kontakt med elevrådene.  

• Bidra til å fremme hva som skjer og hva som er bra for ungdom i kommunen.  

• Være med å sørge for etablering av ungdomsklubb Elnesvågen og dens utforming.  

• Styrke og synliggjør psykisk helsetilbud for ungdom i kommunen. (Fokus på forebygging.)  

• Sørge for at ungdom blir prioritert i budsjett og handlingsplan.  

 

Øvrige mål for året 2022 
1. Besøke alle ungdomsskolene, inkludert Julsundet ungdomsskole og Hustadvika Videregående 

- så tidlig som mulig.  

 

2. Ungdomsrådet ønsker å bli mer kjent med tilbud og tjenester for ungdom i kommunen, og 

ønsker å invitere ulike tjenestetilbud til sine møter for orientering.  

a. Aspekt.  

b. NAV 

c. Mestringsenheten 

d. Kulturskolen – (Den nye kulturskolen.) 

e. Møre og Romsdal Idrettskrets 

f. Hustadvika næringsforum.  

 

3. UKM – Bidra med meninger og utforme hvordan UKM skal være i kommunen.  

 

4. Få et godt medvirket høringssvar angående kommunens fremtidige skolestruktur.  

 

5. Få gjennomført et felles møte med alle elevrådene ved kommunens ungdomsskoler og 

Hustadvika Videregående, innen våren/sommeren.  

 

6. Være synlig i tradisjonell media – Mål, skrive to avisinnlegg iløpet av 2022.  

 

 

 

 

 

 

 


